
Klaus st.: “Považujem za veľmi varovné to,
ako spoločnosť bez povzdychnutia prijala
sledovanie občanov digitálnou technológiou a
nikto neprotestuje!”
- CZ24 News | 27. dubna 2020

ČESKO: Exprezident Českej republiky Václav Klaus sa v rozhovore pre denník Právo okrem iného
vyjadril k ekonomickým dopadom krízy spôsobenej koronavírusom Covid-19, ktoré budú podľa neho
názoru rozsiahle

„Každý sa ma pýta, čo hovorím na súčasnú koronavírusovú pandémiu. Mňa ale ďaleko viac desia
opatrenia, ktoré robí náš krízový štáb. V podobnej forme ich ale robí rad vlád susedných krajín. Bol
som šokovaný, keď som zistil, že v Bavorsku sú pokutovaní tisíckami eur ľudia, keď sedia v aute
štyria naraz. My sme oproti tomu v celkom dobrom stave,“ uviedol Klaus.

Dodal, že v súčasnosti sa spoločnosť nachádza v druhej fáze krízy, keď v tej prvej boli prijímané
drastické opatrenia, v tej druhej prichádza verejná kritika.

„Teraz prežívame druhú fázu. Ľudia sa ďaleko viac osmeľujú a hovoria – toto nie. Rad medicínskych
odborníkov sa osmeľuje povedať, že principiálne nesúhlasí s riešením, ktoré propaguje pán profesor
Prymula a ľudia okolo neho. Ak prvá fáza bola marcová, druhá aprílová, tak tretia, májová fáza už by
mala byť vzbura davov… Ľudia by už naozaj mali povedať dosť, a je načase, aby to povedali.“

Na otázku, či Klaus myslí aj na demonštrácie v uliciach, odpovedal: „Manifestácie v uliciach áno,
k tomu sa blížime. Tie sú ale v núdzovom stave zakázané, v stannom práve sa na
demonštrujúcich strieľa. Mali by sme si vyjasniť, ako by to s nami vláda zamýšľala.“

Klaus dodal, že ho znepokojuje „blahosklonný“ postoj vlády k tomu, aké to bude mať následky pre
naše životy, a to nielen v úzko ekonomickom zmysle slova. „Bojím sa následkov, ktoré to bude mať na
ďalšie spoločenské žitie. Až sa dostaneme do postkoronavirovej éry. Koľko vecí, zákazov už nám
zostane naveky? To, ako spoločnosť bez povzdychnutia prijala sledovanie občanov
digitálnou technológiou a nikto neprotestuje, považujem za veľmi varovné.“

„Mám hrôzu z toho, že ľudia sa v karanténe uvelebujú. Rad ľudí zistil, že má slušný príjem a nemusí
chodiť do práce. Môže sedieť doma, chodiť na prechádzky, venovať sa deťom a pôžitky im plynú
rovnaké, ako by normálne pracovali. Ak toto zvíťazí, vidím to čierno.“

Vyjadril sa aj k tomu, či podľa neho práve prísne vládne opatrenia nespôsobili to, že Česko je z
celoeurópskeho pohľadu stále pomerne málo postihnutou krajinou.

„To nemôžem vylúčiť. Čo ten vírus všetko vie a nevie, ako je zákerný, svet medicíny zatiaľ nemá
žiadne zásadné informácie. Neviem, či sú rúška naozaj tou geniálnou obranou. Ja to v nich ešte
chvíľočku prežijem, ale myslím, že už dlho nie. Ale či prežije naša spoločnosť ako celok a či to prežije
ekonomika, to mám strach, že nie. Práve preto musí mať vláda schopnosť pružne zareagovať.“

Podľa Václava Klausa je teraz ťažké odhadnúť, aká ekonomická kríza bude nasledovať.

„Pre ekonóma je toto takmer laboratórny pokus. Ešte sa nestalo, že by sa na vypínač zavreli tisíce
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podnikov, a myšlienka, že by to nemalo hrozivé ekonomické následky, sa mi zdá banálna. Že by
zatvorenie celého radu podnikov, pretrhnutie dodávateľsko-odberateľských vzťahov nemalo
nekonečne následkov, sa mi nezdá možné. Vysmievam sa nad názory ekonomických kváziexpertov,
ktorí nás presviedčajú, že ekonomika len klesne o toľko a toľko percent. Sú to výroky, ktoré by
profesor na vysokej škole musel ohodnotiť nedostatočnou,“ skonštatoval bývalý prezident ČR.

Jaroslav Zajac


